
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-12-10, § 31 

 

 Tid Måndagen den 10 december 2012 kl 16.35 – 17.40 
   

 Plats Kristallen, Hantverkargatan 3D 
   

 Justerat Tisdagen den 18 december 2012 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP) vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Datevig Tjärnberg (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Peter Abelin (M) för Annika Davidsson (M) 

Margareta Stavling (S) för Annika Ödebrink (S) 

 

Ersättare: 
  

Christoffer Kuckowski (M)  

Christer Swärd (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Maria Antonsson (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Ted Ell, Karin Hebel, 

Inga-Lill Hultin, Åse Geschwind, Lars Jolérus, Mattias Lundberg, Peter Nyström, 

Anne Rådestad och Marita Söderqvist samt borgarrådssekreteraren Josefin Malmqvist 

och biträdande borgarrådssekreteraren Martin Savén från roteln. 

 

 



  

 
 § 31 

Framtagande av strategi avseende stadens system för skrymmande 
hushållsavfall 
Dnr T2012-703-05712 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 

Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C): 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att utreda och föreslå 

systemlösningar för avlämningsmöjligheter av skrymmande hushållsavfall från 

boende i flerbostadshus. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att under 2013 genomföra en 

arkitekttävling som genomförs i samarbete mellan arkitekter och teknikkonsulter, för 

framtagande av ett gestaltningsprogram för återvinningscentraler i världsklass samt 

föreslår kommunfullmäktige att besluta om att 1 mnkr tas i anspråk för detta ändamål 

ur balanseringskontot för renhållningsverksamhet. 

 

3 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att initiera ett samarbete med 

högskola och marknadsaktörer för att utveckla tekniska lösningar för ökad 

komprimering och minskat buller, samt föreslår kommunfullmäktige att besluta om 

att 2 mnkr tas i anspråk för detta ändamål ur balanseringskontot för 

renhållningsverksamhet. 

 

4 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att under 2013 undersöka 

möjligheten att samfinansiera återvinningscentraler med angränsande kommuner. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 1 oktober 2012. I tjänsteutlåtandet föreslås 

följande: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att utreda och föreslå 

systemlösningar för avlämningsmöjligheter av skrymmande hushållsavfall från boende i 

flerbostadshus. 

2 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att under 2013 genomföra en 

arkitekttävling för framtagande av ett gestaltningsprogram för återvinningscentraler i 

världsklass samt föreslår kommunfullmäktige att besluta om att 1 mnkr tas i anspråk för 

detta ändamål ur balanseringskontot för renhållningsverksamhet.  

3 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att initiera ett samarbete med 

högskola och marknadsaktörer för att utveckla tekniska lösningar för ökad 

komprimering och minskat buller, samt föreslår kommunfullmäktige att besluta om att 2 

mnkr tas i anspråk för detta ändamål ur balanseringskontot för renhållningsverksamhet. 

4 Trafik- och renhållningsnämnden uppdrar åt kontoret att under 2013 undersöka 

möjligheten att samfinansiera återvinningscentraler med angränsande kommuner. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 



  

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C) 

 föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

Att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut. 

Att utöka dagens antal ÅVC med fler, särskilt i innerstaden och norrort. 

Att verka för ett ökat återbruk och en minskad mängd som går till deponi. 

Att i övrigt anföra följande: 

 

Utvecklingen av insamlade mängder visar på en utveckling som inte kan rymmas 

inom dagens Återvinningscentraler. Samtidigt är flertalet av de befintliga platserna 

hotade när det finns ett behov av ytterligare, inte minst med tanke på att norrort och 

innerstaden idag har långt till närmaste ÅVC. En långsiktig strategi för hantering av 

skrymmande avfall måste vara att minska mängden avfall främst genom ett ökat 

kretsloppstänkande. Dagens ÅVC måste säkerställas och bristen på ÅVC i norrort och 

innerstaden måste åtgärdas. Innerstaden behöver ytterligare minst en ÅVC även efter 

att Vanadisberget öppnat igen. En sådan bör lämpligen placeras på Södermalm. 

Kontoret bör initiera en inventering av Söders bergrum och anläggningar för att finna 

en lämplig plats för en sådan. 

 

Staden bör kraftigt öka förutsättningen för återbruk, lämpligen i ett samarbete med 

aktörer från civilsamhället. En klar fördel vore om och skrymmande och hela 

hushållsartiklar som folk inte längre vill ha kvar i högre grad gick till återbruk utan att 

lämnas vid ÅVC. Detta kan minska stadens kostnader och logistiska utmaningar för 

framtida hantering av skrymmande avfall. Det stärker ett resurseffektivt samhälle, 

bidrar till ökat återbruk och går i linje med avfallstrappan. 

 

Fördelningen av behandlingsmetoder visar på staden idag har långt kvar till att nå 

ambitionen om att stadens avfallshantering ska ligga högt upp på avfallstrappan. 

Mängden som går till deponi måste minska avsevärt.  

 

3) Malte Sigemalm m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

4) Kajsa Stenfelt (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 Delvis godkänna kontorens förslag till beslut 

2 Därutöver anföra: 

 

Dagens avlämningsmöjligheter för skrymmande hushållsavfall är inte 

tillfredställande. Att t.ex. medborgare i norra Järva har längre till en avfallsanläggning 

än andra måste rättas till snabbt. För personer boende i villa eller radhus är tillgång till 

bil ofta en förutsättning för att bli av med grovavfall. Vi vill därför att ett system 

liknade de mobila miljöstationerna borde införas även för grovsopor. Det är också 

viktigt att de återanvändbara ”grovsopor” som medborgarna hellre vill skänka till 

andra medborgare eller välgörenhet kan sorteras ut till återbruk.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP) och 

Jonas Naddebo (C). 



  

 
Reservation 

Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Malte Sigemalm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till kontorets förslag. 

 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Göran Oljeqvist (KD) instämmer i beslut av ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 

Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


